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27. februar 2018 

Folketingets Kulturudvalg har den 2. februar 2018, efter ønske fra Søren Søndergaard 

(EL), stillet mig følgende spørgsmål, nr. 77 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål: 

 

Kan ministeren bekræfte, at de frekvenser (sendenet), som fremgår af bilag 1 til 

bekendtgørelse nr. 1460 af den 6. december 2016, også fremadrettet er afsat til 

ikkekommerciel radiovirksomhed?  

 

Svar: 

 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra Radio- og tv-nævnet, der 

udsteder tilladelse til udøvelse af både kommerciel og ikkekommerciel 

lokalradiovirksomhed. Radio- og tv-nævnet oplyser følgende vedrørende den fremtidige 

anvendelse af lokalradiofrekvenser:   

 

“Radio- og tv-nævnet har besluttet, at der skal afholdes genudbud af den sendetid til 

både kommerciel og ikkekommerciel lokalradio, der ikke blev givet programtilladelse til 

i forbindelse med udbuddene i 1. halvår 2017. Genudbuddene finder sted i 1. halvår 

2018.   

 

Den ledige sendetid i den ikkekommercielle lokalradioordning vil blive genudbudt i den 

ikkekommercielle ordning, og tilsvarende vil den ledige sendetid i den kommercielle 

lokalradioordning blive genudbudt i den kommercielle ordning. Programtilladelserne vil 

løbe til og med udgangen af 2027. Nævnet kan dog med to års varsel inddrage 

tilladelser, hvis det for eksempel bliver relevant på grund af overgangen til digital 

radio.  

 

Det følger af bekendtgørelserne for henholdsvis kommerciel og ikkekommerciel 

lokalradio, at hvis der ikke er interesse for en given sendemulighed i den ene ordning, 

så kan nævnet udstede korterevarende tilladelse til sendemuligheden i den anden 

ordning. En sådan tilladelse kan dog maksimalt udstedes for en periode på 3 år. 
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Side 2 

Herefter vil sendemuligheden som udgangspunkt falde tilbage i sin oprindelige 

ordning.”   
 

 

Mette Bock 


